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I detta nummer: Några ord från redaktionen

Under oktober så har vår tidigare 
redaktion avsagt sig uppdraget med 
tidningen. Det tycker vi är tråkigt men 
vi tackar Nina Friberg och Ursula Bre-
hmer för de fina nummer av vår klub-
btidning som de har gjort under året.
Men då det är utlovat fyra nummer av 
vår klubbtidning under 2020 så har vi 
en ny redaktion som tar vid. Pia Elld-
alen och Marie Lindström. Alla sätter 
vi vår personliga prägel på det vi gör 
så detta nummer av tidningen kom-
mer kanske ha en lite annan layout 
än de tre nummer som kommit under 
2020. Men vi hoppas att ni kommer 
att tycka lika mycket om tidningen 
ändå.
 
Vi har fått in flera artiklar och bilder 
till detta nummer från våra medlem-
mar och det tackar vi särskilt för. Det 
är medlemmarnas tidning och vi vill 
att medlemmarna också skall sätta 
sin prägel på tidningen. Så i din hand 
har du ett nummer som kommer att 
innehålla mycket artiklar om valln-
ing, information från ISIC -mötet och 
varför det internationella samarbetet 
är så viktigt inom vår ras samt en hel 
del annat smått och gott.

Inför 2021 vill vi också passa på att an-
nonsera om ytterligare hjälp med att 
göra tidningen. Om du som läser är 
nyfiken på detta så hör av dig till tid-
ningen@islandshunden.se.
    Tidningsredaktionen Pia och Marie

Foto: Angeyla van de Beek



Funktionärer i klubben

Styrelsen 2020
Ordförande:
Vakant
Vice ordförande/Avelsansvarig:
May Britt Sannerholt
Mail: avel@islandshunden.se 
Kassör:
Elisabeth Andersson
070-687 81 37
Mail: kassor@islandshunden.se
Sekreterare:
Pia Elldalen
Mail: sekreterare@islandshunden.se
Ledamot Medlemsansvarig:
Hanna Welling
Mail: led2@islandshunden.se
Ledamot Vallningsansvarig:
Marie Lindström 
Mail: led3@islandshunden.se
Ledamot Ungdomsansvarig:
Jenny Hellman 
Mail: ungdom@islandshunden.se
Suppleant 1:
Vakant
Suppleant 2:
Vakant

Valberedning:
Robin Lundberg & Linda Fyhr 
Mail: 
valberedning@islandshunden.se

Tidningsredaktion:
Pia Elldalen & Marie Lindström
Mail: tidningen@islandshunden.se 

Medlemsansvarig:
Hanna Welling
medlemsarenden@islandshunden.se

Övriga funktioner i klubben:
Klubbansvarig agility: 
Hanna Welling 
Mail: led2@islandshunden.se
Webbansvarig:
Pia Elldalen               
Mail: webb@islandshunden.se 
Valphänvisning:
Pia Elldalen 
Mail: valp@islandshunden.se
Klubbshoppen:
Elisabeth Anderson
Mail: shop@islandshunden.se

Lokala kontaktpersoner:
Nordväst:
Kaj Skäre, Filipstad 0727-32 09 68
kajskare@gmail.com
Gästrikland:
Ewa Kajle, Årsunda, 076-202 67 25
fieldwork@gmail.com
Väster:
Maria Babkin, Borås 
vaster@islandshunden.se
Mitten: 
Jenny Lindström, Timrå 070-3935535
mitten@islandshunden.se 
Dalarna:
Hanna Welling, Orsa, 070-091 17 08
Hannis9517@hotmail.se
Söder:
Helena Isberg,Karlskrona, 0455-
18875
soder@islandshunden.se
Småland:
Marie Olsson, Nybro 073-392 27 14
smaland@islandshunden.se

Vi söker kontaktpersoner för Norr och 
Öster! Är du intresserad, mejla till: 
medlemsarenden@islandshunden.se
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Jag hade aldrig ens tänkt att jag skulle 
skriva de här raderna till er medlem-
mar. Under många år har jag varit 
en del av SIFK:s styrelse där jag, vid 
sidan av generella styrelsefrågor haft 
huvudansvar för avelsfrågor. Sedan 
årsmötet i mars har den då valda ord-
föranden avgått och dessvärre läm-
nade vice ordföranden också styrelsen 
senare. Tack och lov är styrelsen, enligt 
våra stadgar, ändå beslutsför. 

En styrelse behöver någon som kan 
leda styrelsearbetet och vara klub-
bens ansikte utåt och jag har tagit på 
mig ansvaret att vara tillförordnad vice 
ordförande fram till nästa årsmöte. Det 
är med förhoppning jag och styrelsen 
ser fram emot ett gott samarbete för 
vår ras med er medlemmar, kommit-
téer och lokala kontaktpersoner. Det 
som ligger framför oss trots att vi har 
en pandemi att förhålla oss till är SIFK:s  
30 årsjubileum som ska uppmärksam-
mas på olika sätt under 2021. 

Snodur  “Loke” Foto: Carina Jöers

• Framtagande av ett nytt uppdater-
at domarkompendium till do-
markonferensen som klubben har 
ansvar för att genomföra år 2022. 
Eftersom konferensen ska arrang-
eras tillsammans med Svenska 
Lapphundklubben och Svenska 
Polarhundklubben krävs det 
samordning kring lokaler, domarin-
bjudningar, konferensprogram och 
genomförande inför konferensen.

• Medlemshelg 2021
• Vallning
• Rasklubbsutställning
• Mentalitet 
• Uppföljning av ISIC-seminariet som 

jag och Hans-Åke Sperne rapport-
erat om på annan plats i tidningen.

• Ungdomsverksamhet

Har du synpunkter och idéer kring vårt 
arbete för att främja avel av bruksmäs-
siga, sunda, mentalt och exteriört goda 
hundar. Och/eller har tankar kring ar-
betet med att bevara rasens specifika 
egenskaper som gårds- och vallhund är 
du välkommen att maila oss. Vi tar gär-
na emot dina synpunkter.

Maila idéer och synpunkter till:
styrelsen@islandshunden.se
  
När ni läser detta är det snart jul och på 
styrelsens vägnar vill jag önska er alla 
en riktig GOD JUL och hoppas ni får 
en fin tid tillsammans med familj och 
hund/ar.
Hälsningar May Britt T.f. vice ordförande

Vice ordförandes rader
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Hej på er alla! 

Här hos oss i mitten har det varit rik-
tigt lugnt. Vi har inte haft några träf-
far, mest pga Covid-19 håller oss i ett 
hårt grepp ännu. Planer finns dock för 
att kunna genomföra en träff innan 
året är slut, “någonstans typ Sunds-
vall m.o” skulle jag tippa på. Isåfall 
kommer jag att lägga ut information 
på sociala medier/hemsida.  Är man 
medlem men inte hänger så mycket 
på sociala medier, skicka mej ett mail 
på mitten@islandshunden.se så ser vi 
till att hålla kontakten så ingen missar 
något.

Första helgen i November var det 
fårvallningskurs i Örnsköldsvik hos 
Danne o Paula på Gårdsbacken.  Jag 
och Otis deltog tillsammans med 
4 andra deltagare. Det var första 
gången för oss, spännande som tu-
san! Jag har ju bara hållit på med 
kofösning till häst annars, detta va ju 
inte riktigt samma sak - märkte jag! 

Jobba med fåren i balans var väl inte 
Otis starka sida direkt, han var mer 
nöjd med att agera heard-holder, det 
var mer hans grej och valla tillbaka 
om något får rymmer iväg, men val-
la runt i åttor tyckte han va överdriv-
et haha. En annan viktig detalj var 
ju såklart lika här som på alla andra 
ställen och dagar - se till så fåglarna 
höll sig borta från gården! Citat Otis:  
“Klart utan tvekan den viktigaste 
sysslan en Islänning kan ha, dom SKA 
bara bort, så är det”  

Det kommer i övrigt en separat ar-
tikel om vallhelgen med i tidningen 
så missa inte att läsa det! 

I övrigt vill jag slå ett slag för Bet-
tans Bilder! SÅ gediget och otroligt 
jobb dom lägger ner - hjälp dom 
med att dra ditt strå till den isländska 
fårhundsbildbanken, skicka in en bild 
på din/dina hundar som du har/haft. 
Ovärderlig sida för alla oss som är 
Isländska Fårhundstokar :) 

Som vanligt - glöm ej att du alltid kan 
ta kontakt med mej om du bor i eller 
runt område Mitten om du har fun-
deringar, idéer eller vill ha en liten IF-
träff, mitten@islandshunden.se

Ha de gött / Jenny o Otis

Nóis Örk Ingvi  Foto: Olivia Elldalen
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Så denna gång skriver vi inte så my-
cket från Vallningskommittèn utan 
tackar för alla fina artiklar och bilder 
vi har fått från medlemmar som varit 
ute i fårhagen och jobbat med sina 
hundar.

Vi gratulerar till de framgångar som 
olika medlemmar har haft på vallan-
lagstest och vallprov av olika slag. 
Mer om resultat och bildspel från de 
olika arrangemang som varit under 
året hittar du på hemsidans vallnings-
sida.

Vallningskommittèn genom 
Marie Lindström

Roligt för oss nybörjare var att se 
hur Helena styrde en hel skock med 
får med hjälp av sin fina Iza.  Vi fick 
dessutom mycket beröm av Ank-
ie för våra insatser. Sari Hjerppe, 
med Västergårdens Audrad (Alistair) 
och Hreystis Helga Laxadottir (Tali), 
Mona Karlsson med Hreystis Haf-
dis Laxadottir, Helena Mijatov med 
Västergårdens Alica (Iza) och Eva Pe-
tersson med Brytarspetzens Eros.

/Sari Hjerppe

Vallning inom SIFK 2020
2020 har, efter en stillsam vår med 
inställda vallanlagstest och kurser på 
grund av Coronapandemin, under 
sommaren och hösten bjudit på en 
hel del fina aktiviteter inom vallning. 
Vallning går att anpassa till föreskrift-
erna för hur vi ska agera för att min-
ska smittspridningen av Covid 19. 
Inte vara så många samlade, ha aktiv-
iteten utomhus och handspritflaskor 
har funnits här och där i hagarna. 
Det kommer att finnas artiklar i det-
ta nummer från kurser och tränings-
banor samt Lina Longbergs berättelse 
om hennes start på ett Vallarbetsprov.

Helgen bjöd på mycket blandat 
väder. Regn på lördagen och sol och 
blåst på söndagen. Fem hundar och 
fyra mattar fick jobba hårt bland skuf-
fande får, och försöka få hunden att 
förstå de ibland förvirrade signaler 
vi mattar förmedlade. Tre nybörjare 
fick börja med grunderna och kli-
va omkring baklänges tillsammans 
med Ankie (ledaren). Helt fantastiskt 
kändes det när vi fick vända oss om 
och ha ögonen i nacken för att kolla 
så att hunden går bakom fåren. 

Vallningshelg på Fäboda GårdVallningshelg på Fäboda Gård



HWT 3:e oktober Fäboda Gård

Där skulle jag svängt höger för att 
komma till Fäboda gård. Jaha det är 
bara att vända vid lämplig plats och 
köra rätt väg denna gång. På grusvä-
gen ner mot gården börjar nerverna 
göra sig påminda. Jag är tidig, för 
tidig, närmare bestämt 35 minuter. 
Men hellre tidig än sen.

Väl framme tar jag med mig Kito (Ra-
cystar Artali ) och går en skogsprom-
enad så att nervositeten släpper lite. 
När jag kommer tillbaka till gårdspla-
nen har flera ekipage anlänt. Där är 
bl.a. ett corgiteam, ett aussieteam 
och så skymtar jag ytterligare en is-
landshund. Vad roligt att flera isländs-
ka fårhundar vill arbeta och tävla i 
vallning, tänker jag.  Det visar sig att 
det till och med är tre stycken ur vår 
underbara ras som ska gå HWT.

I sekretariatet får man visa upp gil-
tig vaccination och chippet avläses 
så man är där med rätt individ. Dä-
refter är det dags för en banvisning 
med domaren, assistenter och delt-
agande ekipage. Under tiden vi går 
runt banan stiger nervositeten till 
högre nivåer. “ Vad har jag gett min 
in på? Kommer jag verkligen klarar 
detta? Kito är inga problem men jag!” 
Huvudet är i toppkoncentration och 
nerverna har tagit sig utanpå krop-
pen, men jag spelar cool och hoppas 
ingen ser vilket vrak jag är. Efter ban-
visningen är det dags för första ekipa-
get att starta därefter följer andra, 

tredje, fjärde, femte. Sedan blir det 
lunch bland åskådarna, och det blir 
nästan tomt utanför banan. 

Nu är det min och Kitos tur. Jag tar ett 
djup andetag, plockar av Kito hans 
halsband och kliver in på banan. Nu 
har HWT börjat. Vi går lugnt fram till 
domaren med assistenter och häl-
sar. Jag kom plötsligt på att det nog 
är  bra att andas ut så det inte ligger 
en avsvimmad kvinna i gräset. Nu 
måste andningen fungera. Det är tid 
att gå fram till fåren. Kito följer med 
och sköter sig exemplariskt. Vi går 
längs den vägen vi anvisats att fåren 
ska vallas. Jag kämpar med min ner-
vositet och fokuserar på att minnas 
banan. Kito sköter sig och fåren utan 
min inblandning. Han får dem till mig 
och jag går för att fåren ska vallas vi-
dare.Vi tar oss igenom alla utmaning-
ar och till slut ska fåren in i fållan.

Phu! Andningen, jag hade nästan 
glömt bort den. Väl ute ur fållan, och 
med fåren på plats, överöser jag Kito 
med beröm och glädje. Jag får lika 
mycket tillbaka. Kito är en glädjespri-
dare utan dess like. Vi går fram till 
domaren för att få veta om vi klarade 
det eller inte. Frågan hur jag tyckte 
det gick ställdes och jag visste inte 
vad jag skulle svara. Då tog domaren 
till orda och han öste ur sig hur duk-
tig Kito var och hur bra han jobbade 
på ett naturligt och korrekt sätt.  De 
minuspoäng vi fick berodde helt på 
mig och att jag stundvis inte var tyd-
lig nog i mitt kroppsspråk. 

- 8 -



- 9 -

Jamen hur gick det? Jovisst vi klarade 
oss med ett “very good” vilket var mer 
än förväntat. Kito blev därmed den 
tredje isländska fårhunden i Sverige 
med ett HWT att stoltsera över. 

Jag själv är överlycklig att jag äger en 
hund som besitter något som tillhör 
rasen ursprungsanvändning. Han har 
de naturliga anlagen att valla och han 
gör det bra.

// En glad Lina Longberg och en duktig Kito ( Racystar Artali )
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Vallning är kul!
Alla ni som inte testat på att valla med 
er islänning. Gör det! Det är bland det 
mest utmanande, svåraste och roli-
gaste sättet att jobba tillsammans 
med din fyrbenta vän. Då man har 
hållit på ett tag så hittar man ett nytt 
sätt att kommunicera för att tillsam-
mans flytta på fåren. Här gäller att ha 
koll på får, hund och inte minst sig 
själv! Vart ska vi, vilka signaler ska jag 
ge (och inte) och hur mycket måste 
jag ta i? 

Under helgen 17 och 18e oktober 
så var Lina, Angerd, Cecilia (som åkt 
hela vägen från Åland) och under-
tecknad Monika med på en inoffi-
ciell banträning på Mårtensbygård 
i Uppland. De andra tre mycket mer 
erfarna än jag som fick rycka in som 
reserv för Kerstin.  Vi fick veta hur ba-
nan skulle vara uppställd i förväg. 

Vid varje hinder fanns det alternativa 
vägar att ta sig igenom hindret. som 
gav olika poäng efter svårighetsgrad. 
Lägsta var 5 p och högsta var 20 p. 
Jag tyckte det var väldigt stimuler-
ande att tänka ut vad vi skulle kunna 
klara av i förväg. Innan start fick alla 
skriva ner sin och hundens väg gen-
om banan. Det blev alltså den vägen 
som man blev bedömd efter. 

Jag som aldrig varit med på 
banträning förr kom lite tidigare än 
start för en banvandring. 

Den var alldeles nödvändig och vi 
som var med fick ytterligare hintar 
om svårigheter att tackla. Så uppgif-
ten blev att valla fem får genom de 
olika hindren i den ordning som man 
valt. 

Den första uppgiften var att ta sig an 
fåren (5 st med en tacka som aldrig 
gått banan!). Föra dessa får och hund 
framåt men få hunden att stanna 
så nära en pinne som möjligt i 5 se-
kunder. Det var sex pinnar på några 
meters avstånd och hund skulle stan-
na vid varje pinna. Därefter var det 
valfritt hur man tog sig an de andra 
hindren. Ett såg ut som en tratt. Ett 
som ett U. Ett som ett W. Ett var som 
en kvadrat med en öppning i varje 
sida och ett som ett Y. 

Den slutliga utmaningen var att låta 
hunden på egen hand hämta fåren 
och gå genom ett hinder, ett sk hämt.
Vi med isländska fårhundar var först 
ut på banan. Vilket var tur för Briad-, 
Kelpie- och Corgilagen var så oer-
hört duktiga! Vi gjorde alla så gott 
vi kunde. Det blev en väldigt ut-
manande, lärorik och trevlig dag som 
förgylldes av Kelpielagets vackra och 
goda tårta.

Hoppas nu att ni blir inspirerade och 
tar kontakt med vallsektionen eller 
kroppsvallarna och hittar någon att 
valla hos i närheten!

Text och foto: Monika Melin-Larsson 
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Fyra glada islandshundar vallanlagstestades i Småland
Den 31 oktober genomfördes ett officiellt vallanlagstest, sk. NHAT-test på gården 
Gummarp, Vadet i Forsheda. NHAT (eng.) betyder, fritt översatt “”lämplighetst-
est för naturlig vallning” och arrangeras av Svenska Kroppsvallarklubben. Testet 
kräver i princip inga förkunskaper och ger en beskrivning av hundens vallanlag 
den aktuella dagen. Testet är uppdelat i två delar, en social del och en del som 
prövar vallanlagen.dagen. Testet är uppdelat i två delar, en social del och en del 
som prövar vallanlagen. 

Den sociala delen prövar hundens förmåga att samspela med människor och 
klara störningar i omgivningen. Hundarna skulle passera en rad med människor, 
en och annan hund, hanteras av domaren, chipavläsas, lämnas av föraren och 
kallas in på avstånd. De fick hoppa ett enklare hinder och gå förbi ett ljudskram-
mel som bestod av en kätting som ramlade på en tvättbräda. Alla våra islänning-
ar klarade detta galant och fick därmed gå vidare till själva vallanlagsdelen. Alla 
våra hundar var för övrigt sociala och positiva både på den inledande socialiser-
ingsdelen och på vallanlagsdelen.

Vallanlagsdelen skedde med fåren i en fålla ute på en vall. 
Hundens intresse vid närmande av flocken och kontakt med 
fåren bedömdes. Dessutom hundens intresse och initiativ 
för att hålla ihop flocken och för att försöka balansera den. 
Att hunden balanserar flocken innebär att den ställer sig mit-
temot föraren på andra sidan om flocken och försöker hål-
la flocken så även om föraren flyttar sig. Hundar som klarar 
detta får höga betyg. Det finns tre betyg på vallningen: VG, 
G, Insufficient (otillräcklig) och Diskvalificerad. Elva hundar 
var anmälda till testet, 4 islänningar, 4 kelpies, 2 lancashire 
heelers och en aussie. Här redovisas bara islänningarna. Det 
var en trevlig tillställning, om än både blöt och lerig.
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Domarna Christel Natzén och Anna Brinning var mycket positiva, kloka instruktiva 
och dessutom roliga.

Tildras Ùlfabaunir (Bönan) Lendidottir: Här kom en supertaggad liten kanonkula 
rusande mot fåren. Hon sprang runt flocken och skällde men det tog inte lång tid 
innan hon började balansera fåren. Domaren kommentar: mycket engagerad och 
rörlig hund, använder sig av skall, balanserar fint! Betyg VG

Tildras Ùlfur (Uffe) Lendison: Uffe gick mot fåren koncentrerad och förväntansfull. 
Jasså tänkte han sen, dom är instängda, då hinner jag springa iväg och pussa den 
där fina labradortiken jag såg tidigare. Så det gjorde han - med sina unghundshor-
moner snurrande i skallen. När han kom tillbaka sprang han runt fåren, tyst och 
intresserad. Domarens kommentar: utvecklingsbar. Betyg G

Beyla: Här kommer Beyla, lydig, förig och på gott humör, drar i kopplet och vill fram 
till flocken, nyfiken och förväntansfull, balanserade fåren tydligt. Domarens kommen 
tar: Mycket intresserad, snabb och säker balans. Betyg VG

Vestanvindur Flikka Eimsdottir: Här kom en tös som har god erfarenhet av får 
på alla upptänkliga sätt. Finns inte anledning att hetsa upp sig av den anledningen 
tyckte hon. Men intresserad, koncentrerad och tar initiativ. Domarens kommentar: 
behöver lite pepp, trevligt ekipage. Betyg G

Tack alla för en trevlig dag
Kajsa Walberg

Alla foton i artikeln är tagna av Maria Hübinette
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Här kommer ett litet referat från oss 
som representerade SIFK under 2020 
års internationella seminarium inom 
Icelandic Sheepdog International Co-
operation (ISIC).

Sista helgen i oktober arrangerades 
det 25:e internationella seminariet 
för isländsk fårhund. Digitalt!
Ett så långvarigt internationellt sa-
marbete är unikt i en liten ras som vår 
och vanligtvis möts alla personligen i 
något av medlemsländerna under två 
dagar. På grund av rådande pandemi, 
arrangerades seminariet i stället dig-
italt och komprimerades till 3 tim-
mar. Den verkställande kommittén i 
samarbetet, ISIC/Executive (ISIC/Ex.) 
hade försett oss och övriga klubbar 
med information om mötesmodell 
och dagordning för respektive ord-
förandegrupp och avelsgrupp. Som 
vanligt hade varje lands klubb haft 
möjlighet att anmäla frågor för be-
handling på seminariet. Den digitala 
mötesmodellen gjorde dock att man 
koncentrerade mötet på de punkter 
som var högprioriterade i avelsgrup-
pen samt de punkter som ordföran-
degruppen enligt regelverket (Rules 
of Procedure) SKA besluta om. 
 
Enligt traditionen arbetade vi alltså 
i två grupper, ”en ordförandegrupp” 
och ”en avelsgrupp”. Var och en för-
beredde sina frågor under två timmar
inför det gemensamma avslutande 
entimmesmötet. Eftersom SIFK:s 

ISICs 25:e internationella seminarie den 24 oktober blev digitalt!
v. ordförande inte hade möjlighet att
delta, hade SIFK:s styrelse beslutat 
be Hans-Åke Sperne att vara SIFK:s 
representant i ordförandegruppen. 
Eftersom beslutet var enhälligt ac-
cepterade han. Undertecknad May 
Britt Sannerholt i SIFK:s avelskom-
mitte, representerade oss i avels-
gruppen. Seminariet öppnades offi-
ciellt av Svend Brant Jensen, ansvarig 
för ISIC/Ex. Han kunde önska åtta av 
elva länder välkomna till detta spe-
ciella seminarium och hoppades att 
tekniken skulle fungera. 

ISIC är ett samarbete mellan län-
dernas officiella klubbar och de 
utgör tillsammans själva ISIC (Ice-
landic Sheepdog International Coop-
eration). Samarbetet blir därför vad 
klubbarna gör det till i sin strävan att 
bevara den typiska isländska fårhun-
den långt efter det att vi själva lämnat 
jordelivet.  ISIC/Ex. uppdrag är att för-
bereda seminarierna och stödja klub-
barna mellan seminarierna. Mötena 
har alltid varit hållna i en anda av 
vänskap och samarbete och detta år 
utgjorde inget undantag. Vereniging 
de Ijslandse Hond in Nederlands ord-
förande, Natasja Hagemeier ledde 
seminariet säkert på tydlig engelska 
och Ingbritt Sannel ISIC/Ex. skötte 
protokollet på samma sätt.

Det internationella samarbetet:
Deltagande länder på seminariet var 
Norge, Sverige, Finland, Danmark, Is-
land, Holland, Tyskland och USA. 
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Förutom nämnda länder deltog ISIC:s 
rasansvarige i Kanada i avelsgruppens 
diskussioner. ISIC/Ex. ska enligt re-
gelverket (Rules of Procedure) bestå av 
tre personer med en mandatperiod på 
tre år. Undantagsvis har särskilda skäl 
inneburit ytterligare en person. Så har 
det varit under 2020 då ISIC/Ex. bestått 
av Svend Brandt Jensen (DK), Katariina 
Jarkko (FI), Gudridur Thorbjörg Valge-
irsdóttir (IS) och Ingbritt Sannel (S). På 
val till ISIC/Ex. stod i år Katariina Jark-
ko (FI). Katarina hade avsagt sig en ny 
mandatperiod och som ersättare på 
tre år valdes Helga Andrésdóttir (IS). 
Helga ska vara ISIC:s kassör. 

Ekonomi 
Årets finanser gicks igenom och god-
kändes. Samarbetet har en god och 
stabil ekonomi. Medlemsavgifterna är 
satta utifrån klubbarnas medlemsan-
tal och med särskild hänsyn till små 
klubbar och klubbrepresentanter 
där rasklubb saknas. När det gäller 
medlemsavgiften 2021 påpekades 
klubbarnas minskade intäkter på gr-
und av covid-19 men också på pluskon-
tot, uteblivna kostnader eftersom ett 
fysiskt seminar inte gick att genomföra 
som planlagt. Nästa års klubbavgifter 
beslöts därför vara oförändrade.

SIC databas och Dogs Global
Problematiken kring detta var en hu-
vudfråga både under avelsgruppens 
möte och det gemensamma mötet 
med ordförandegruppen. Det finns 
fortfarande problem med inkorrekta 
data i båda databaserna.

Det är ett delikat pågående arbete som 
hela tiden måste bevakas. Inkorrekta 
data gör förstås inavelsberäkningar 
osäkra. Målet är därför att båda data-
baserna ska innehålla samma hundar, 
data och officiell information.  Up-
pdatering sker genom att rasansvarig i 
varje land gör uppdateringar i ISIC da-
tabas. Därifrån går uppdateringar till 
Dogs Global. Det mest utmanande med 
detta är att de två dataprogram inte är 
anslutna till varandra. Det innebär att 
båda databaserna kräver underhåll och 
regelbundna uppdateringar och när 
de inte är anslutna är det lätt att det 
uppstår skillnader. På den bakgrunden 
hade ISIC/Internet Committee i samar-
bete med ISIC/Breeding Committee 
skrivit ett förslag om att göra Dogs 
Global till den enda databasen för ISIC. 
Seminariet var överens om att det är 
en mycket lämplig databas för samar-
betet och att det egentligen inte be-
hövs två databaser. Fördelen med ISIC 
databasen är att den i nuläget är fri så 
att alla kan göra testparningar.  Semi-
nariets beslut blev att t.v. behålla båda 
databaserna och att ISIC/Ex., ISICs ras-
administratörer, ISICs avelskommitté 
och Dogs Global fortsätter samtalen 
för att hitta fungerande lösningar som 
kommer medlemmar till godo i den 
framtida aveln. På gång i Dogs Global 
är att verktyg för att hantera hälsodata 
som HD och senare ögonresultat och 
andra officiella hälsodata kommer att 
läggas till i programmet. Senare är 
det tänkt att också officiella mental- 
och vallningsdata ska läggas till. 

Fortsättning nästa sida
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organisationer som har speciellt ans-
var för dessa områden varit en väg. 

Kommande seminarier
År 2021 har den norska rasklubben 
NIHK tagit på sig att stå som värd för 
ISIC seminariet. Det kommer att ar-
rangeras i Lillehammer. Som vanligt i 
nära samarbete med ISIC/Ex.  År 2022 
har den finska klubben påtagit sig att 
arrangera seminariet. Vi behöver föl-
ja utvecklingen i rasen framöver och 
delegaterna behöver ta ansvar för att 
utöka det internationella arbetet. In-
formationen till uppfödare och med-
lemmar bör utökas samtidigt som att 
kommunikationen mellan klubbarna 
och ISIC/Ex. behöver vara levande.

Fullständiga mötesanteckningar kommer 
ISIC/Ex. att lägga ut på ISIC:s hemsida 
www.icelanddog.org

May Britt  och Hans-Åke

Mentalitet och vallning
Två områden i rasen vi behöver få 
mycket bredare kunskap om. När 
det gäller vallning har fler länder 
börjat arrangera officiella vallan-
lagsbeskrivningar och en klubb som 
utmärker sig är den finska klubben 
som under förra året deltog med 58 
hundar i officiella vallningstest och 
tävlingar i Finland. Vilket är mycket 
glädjande. Tyvärr saknas intresse och 
kunskap kring såväl mentaltestning 
som vallningstestning på andra håll. 

Ett problem är också att vissa länder 
saknar funktionärer i tillräcklig ut-
sträckning. Vi gläds åt er som engag-
erat er i de här viktiga delarna i en 
typisk isländsk fårhund. Detsamma 
gäller de klubbar som kämpar med 
att skapa intresse och kunskap för 
såväl vallning som mentalitet hos 
medlemmar. Hos de klubbar som 
haft framgång, har kontakt med 

Ævör och Esja vill se vad som händer Foto: Angeyla van de Beek
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Uppskattningsvis finns det 10 000 
nulevande isländska fårhundar inom 
det internationella samarbetet, Ice-
landic Sheepdog International Co-
operation (ISIC). När samarbetet star-
tade 1996 fanns det ungefär 3000 
hundar totalt och c:a 400 av dem 
fanns på Island. Inventeringen av an-
talet hundar i länder där rasen var väl 
etablerad visade också att det fanns 
fler hundar utanför Island än i rasens 
hemland. Det ledde till att kontakter 
togs med rasklubbar i dessa länder 
för att skapa förutsättningar för att 
samarbeta kring bevarandet av den 
typiska isländska fårhunden. Man 
kunde inte längre se de nationella 
populationerna som självständiga 
utan det var nödvändigt att se alla 
hundar som en ända stor population 
oberoende av landgränser.

I Sverige finns det cirka 1000 nule-
vande hundar. Antalet individer som 
kan gå i avel är dock färre än så. En 
del är för gamla, andra för unga och 
ytterligare några till kommer inte 
att vara tillgängliga för avel av olika 
skäl. Det är inte unikt för oss utan 
så är det i alla länder. I ISIC-länderna 
som för närvarande är 11 till antalet 
är det bara fem som har 1000 nule-
vande hundar eller fler. Flest hundar 
har Danmark. Danmark är det land 
som har haft flest antal hundar i alla 
år som samarbetet har funnits. Det 
visade sig att även innan samarbetet 
började hade Danmark fler isländska

Varför behövs det internationella samarbetet?
fårhundar än vad det fanns i rasens 
hemland. Med andra ord var antalet 
hundar utanför Island en av orsakerna 
till att samarbetet kom till stånd.

Sedan har hundarna blivit fler till anta-
let samtidigt som en del viktig genet-
isk variation har gått förlorad. Genom 
att se rasen som en ända population 
kan vi bromsa förlusten av genetisk 
variation. Vi kan inte förhindra att det 
sker men vi kan dra ut på processen 
genom målmedveten avel. Av när-
mare 10 000 nulevande hundar finns 
c:a 1300 på Island.

Det internationella samarbetet var 
ett sätt att börja organisera för avel 
av isländsk fårhund på tvärs av land-
gränserna. En av avsikterna var att 
eliminera en del hinder som nations-
gränserna ibland utgjorde när målet 
var att avla långsiktig för bevarandet 
av rasen. Ett annat var att se över 
och hitta gemensamma utvärder-
ingsformer och urvalskriterier. Detta 
arbete har kommit en bra bit på väg 
i form av gemensamma utvärder-
ingsformer kopplat till hälsound-
ersökningar, gemensamma former för 
exteriörbedömningar, gemensamma 
internationella avelsrekommenda-
tioner och för närvarande två gemen-
samma databaser med data på alla 
hundar tillbaka till de första registre-
ringarna gjordes i hemlandet. Kun-
skapen om avel i små populationer 

Fortsättning  nästa sida
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Uppskattat antal nulevande isländska 
fårhundar i ISIC länderna:

Island:  1300
Norge:    400
Danmark:  1800
Sverige: 1000
Holland:   800
Tyskland: 1000
Österrike:   100
Schweiz:   200
Frankrike:    600
USA:  1500
Kanada:   200

Källa: Dogs Global

May Britt / Ansvarig i avelsfrågor

har ökat samt betydelsen av att be-
hålla så mycket genetisk variation 
som möjligt i rasen. Även kontakter 
uppfödare emellan inom samarbetet 
har ledd till ökat utbyte av avelsdjur.
Behovet av ett fortsatt gott samar-
bete är nödvändigt för att bevara 
den typiska isländska fårhunden för 
lång tid framöver och länge efter att 
vi som nu är engagerade i rasen har 
lämnat jordelivet. Därför behöver 
klubbarna och rasrepresentanter i 
länderna samarbeta och driva viktiga 
gemensamma frågor gällande såväl 
samarbetsformer och säkerställand-
et av samarbetets fortsättning som 
bevarandet av den typiska isländska 
fårhunden och dens specifika egen-
skaper som gårds- och vallhund.

Du är min vän!
Foto: Angeyla van 
de Beek
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Hälsodata hösten 2020
Höftledsröntgade hundar

Armbågsröntagde hundar

Ögonlysta hundar

BPH
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Agility och dess hinder

Jag hoppas att ni kommer ihåg lite från 
min förra text (islandshunden nr 2) då 
jag gick igenom grunderna inom agil-
ity. Planen är att gå igenom mer om 
agility vilket jag får göra bit för bit och i  
detta avsnitt tänker jag ta upp hindret 
slalom som förekommer både i agility- 
och i hoppklass.

Inlärning av slalom 
Slalom är ett hinder där 12 pinnar står 
på rad med 60 cm mellanrum och hun-
den ska zick-zacka genom dessa. Detta 
är fysiskt väldigt krävande av hunden 
därav ska man vänta med att börja trä-
na slalom tills hunden är någorlunda 
färdigväxt då det är rätt slitsamt på led-
er och skelett. Hunden ska alltid kliva 
in i slalom på höger sida dvs. hunden 
rundar första pinnen alltid med vänster 
sida in mot första slalompinnen. Målet 
är att få en hund som kan självständigt 
kliva in i slalom från alla sorters vinklar 
och fullfölja slalom oavsett vad föraren 
gör eller var föraren är. Några exempel 
på olika inlärningsmetoder är: 

Allé-slalom 
Som det låter så ställer man upp sla-
lompinnarna så att det blir som en allé 
och börjar skicka in hunden genom 
allén och belönar i slutet av den. När 
hunden verkar förstå idén att springa 
genom allén för man pinnarna mer 
mot mitten och när hunden är trygg 
med detta minskar man glappet ytter-
ligare och i slutändan står pinnarna på 

rörelsemönstret och förstår sin uppgift. 
Detta är en väldigt effektiv metod och 
en stor fördel med metoden är att 
man kan börja förbereda sin valp eller 
unghund inför slalom genom denna 
metod. Det enda är att man låter bli 
att skjuta in pinnarna så länge hunden 
är ung och börjar inte föra in slalomp-
innarna mot mitten förrän hunden är 
mer eller mindre färdigväxt.    

Slalombågar 
Genom denna metod kopplar man på 
genomskinliga bågar mellan varannan 
pinne på båda sidorna för att bilda en 
gång och på det sättet få hunden att 
zick-zacka mellan slalompinnarna. När 
hunden börjar bli säker på sin sak tar 
man successivt bort bågarna och oftast 
börjar man med att ta bort från mitten 
så hunden får fortsatt stöd i början och 
slutet av slalom. När hunden börjar bli 
säker på ingångar och att fullfölja sla-
lom tar man även bort de sista bågarna. 
Likt allé-slalom är fördelen med denna 
metod att hunden behöver koppla på 
hjärnan och klura ut vad vi önskar för 
beteende och när de väl har förstått 
uppgiften går det oftast snabbt för en 
att komma vidare. Känner man inte för 
att köpa bågarna kan man vara fyndig 
och skapa egna eller använda sig av ex-
empelvis kompostgaller.

Luring 
En mer vanlig variant som lärdes ut 
mer förr i tiden är nog luring. Luring är 
då man håller något gott i handen och 
leder hunden mellan slalompinnarna 
och belönar hunden lite då och då. 
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Denna metod fungerar så klart om 
man har en matglad hund och en hun-
den som går igång på godis. Dock så 
har denna metod några nackdelar som 
att det kan ta tid för hunden att faktiskt 
förstå vad den belönas för. Många hun-
dar stirrar blint efter godiset och lägger 
inte så mycket tanke i vad den gör och 
vad den belönas för. Hunden blir även 
väldigt bunden till föraren och det kan 
vara svårt att få en självständig hund.  

En liten utmaning till er som har tränat 
upp era hundar i slalom: 
 
A. Skicka in hunden i slalom och med-
an hunden är i slalom byter du sida 
framför hunden.
B. Skicka in hunden i slalom och med-
an hunden är i slalom byter du sida 
bakom hunden.
C. Skicka in hunden i slalom och gör en 
kullerbytta eller något annat konstigt.

Sköter sig hundarna och fullföljer sla-
lom? Bra tränat om ni klarar det! Är det 
så att hunden avbryter så vet ni vad ni 
har att träna på. :)

       Slalombågar     Allé-slalom

Hanna Welling - Agilityansvarig

led2@islandshunden.se
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Ungdomssektionen
Jag vill börja med att rätta ett fel i för-
ra numret, det heter Sveriges hund-
ungdom, inte svensk hundungdom.  
Med det sagt så har Svenska ken-
nelklubben, svenska brukshundsk-
lubben och friluftsfrämjandet ett 
projekt som heter Sund med hund- 
upp och hoppa. Den hålls både som 
kurs på SBK eller som aktivering hem-
ma eller i egna grupper. På facebook 
finns gruppen Upp och hoppa och 
på youtube kan man söka på Upp 
och hoppa sund med hund för att 
se videoklipp på övningar och tillvä-
gagångssätt bland annat med Thom-
as Mel’en som organiserar Hundlö-
pet. Alla övningar finns i olika nivåer 
så att alla åldrar kan delta. 

Upp och hoppa består av fysiska ak-
tiviteter för både ägare och hund 
samt löparskolan som är ett upplägg 
på 8v för att nå en viss distans som 
passar önskat mål. Efter uppnådda 
mål inom de olika delarna kan man 
visa upp och diplomera sig för SBK-in-
struktör och få/köpa löparskolan mul-
tiscarf samt diplom och hundscarf. 
Detta kan man göra oavsett om man 
är medlem i SBK eller inte. 

Från december kommer vi använda 
dessa aktiviteter på instagram som 
månadens challenge. Jag skulle oxå 
vilja efterlysa (helst en ungdom) som 
skulle vilja hjälpa mig med filmsnut-
tar av övningarna till månadens chal-
lenge.

Nu närmar vi oss oxå slutspurten på 
Årets ungdomsekipage. Sista datu-
met är 31 januari och regler finns på 
hemsidan. Allt som krävs är att skicka 
in de aktiviteter ni gör med er hund 
för att delta och vinnaren är med på 
prisutdelning på årsmötet och får 
diplom. Missa inte heller skrivtävlin-
gen med fina priser!! 

Se regler här i tidningen och på hem-
sidan. Vinnarberättelsen kommer 
publiceras i tidningen. 

Lycka till och håll er friska! 
Jenny Hellman

Nóis Örk Ingvi   Foto: Elisabeth Folkesson
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Skrivtävling för Ungdomar!
”Jag och min vän” 

Ungdomssektionen utlyser en skrivtävling för alla upp till 25 år. 
Berätta om ett tillfälle då din fyrbente vän verkligen förstod dig eller att du 

kände att ni var ett team, eller riktigt nära varandra. 
Det kan vara en verklig berättelse eller påhittad.

Fina priser till vinnaren: 
-Aktivitetsspel för din hund 

-SIFK keps 
-Publicering i tidningen 

Max antal tecken 1500 st (ca. 250 ord) 
Skicka in senast 28/2-21 till ungdom@islandshunden.se

Beyla  Foto: Åsa Ericsson

Listorps Alfdís och Listorps Sollilja Beyla      Foto: Åsa Ericsson



Hej från Toste!

Jag heter Toste och har precis fyllt 
1 år. Innan jag flyttade från min 
mamma och mina syskon hette jag 
Engårdens Baldur och bodde på Got-
land.  Nu bor jag på en gård i Norra 
Sorunda tillsammans med mina två 
människor.

Min matte har ett roligt jobb som 
jag får hjälpa till med. Vi åker runt till 
människor som är gamla och ibland 
ganska ostadiga och lite vimsiga. De 
gillar när jag kommer och tillsam-
mans gör vi gymnastik, sjunger och 
bara myser. Nu var det ett tag sen 
vi gjorde det för det har kommit en 
sjukdom som far runt överallt och 
då får jag hjälpa matte på kontoret 
istället. De som jobbar där är inte lika 
gamla men om du frågar mig så är de 
ganska vimsiga. Jag har fullt sjå att 
se till att alla är de ska vara och att 
de kommer i tid till fikat. Fikat är det 
viktigaste på hela dagen för då får jag 
min fikamorot. När vi kommer hem 
från jobbet så är det dags för mig att 
hålla ordning på gården och det är 
mycket att göra. Katterna ska vallas 
in, fåglar ska skällas bort och rådjuren 
har slutat lyssna på mig så nu vet jag 
inte riktigt vad jag ska göra med dem. 

Vi går långa promenader i skogen 
också och det gillar jag men det där 
svampplockandet förstår jag inte. För 
det första så går det så långsamt och 
för det andra så är det äckligt! Jag har 
gått lite kurser med mina människor

så nu kan jag spåra. Jag gillar att spåra 
men den där gamla klöven de hänger 
upp klarar jag mig utan. Jag vill hellre 
ha en morot! En annan kurs vi börjat 
på är superduperrolig! Jag får träffa 
en massa ulliga kompisar som luktar 
annorlunda och är jättespännande. 
Jag skäller inte på dem, inte så myck-
et, och jag försöker få dem att gå till 
husse men han står ju aldrig still så 
då måste jag ligga i för att de ulliga 
kompisarna ska flytta på sig. Det ska 
visst hända något som heter jul och 
då får man önska sig saker… Undrar 
om man kan önska sig några ullisar?

På kvällarna tittar jag på TV och ibland 
måste jag säga till husse och matte 
att vara tysta för de stör mig mitt i 
de mest spännande delarna. Jag gil-
lar mina människor men jag har ett 
fasligt sjå att lära dem allt de behöver 
kunna för att vi ska få en fungerande 
vardag. Det kommer nog ta sin tid 
men de gör små framsteg varje dag.
Jag hoppas ni alla har det bra med 
era människor och sen hoppas jag att 
den där konstiga sjukdomen försvin-
ner så jag får hälsa på alla mina gamla 
kompisar på jobbet igen.
Hälsningar Toste
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Svensk Rallylydnadschampion
Konungsbergets Lendi Askurson

LD STARTKLASS LPI RLD N&F&A& SE RALLY CH
Mor: LPII LPI NORD JV-07 SE UCH RLD N&F&A Sv. Enegårdens Steina

Far: SE UCH NO UCH Vestanvindur Askur

Uppf. Marie och Gösta Lundin Bottnaryd

Ägare Kajsa Walberg Mullsjö

Foto Lena Mattsson
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När ens bästa vän är sjuk 

Om oron, hoppet och när man får 
återförenas. Även om man inte vet 
hur vägen framåt kommer att se ut.

“Mitt hjärta skrek när jag såg han
Och jag grät

Grät av sorg, saknad, oro, hopp och 
kärlek

Jag la mig på knä och mötte hans 
kärlek i min famn och vi båda sjöng

Jag med tårar och han med sin 
sorgsna stämma

Äntligen var vi tillsammans igen
Precis där vi borde vara

Och jag kunde höra ljud i rummet men 
jag minns inte vad som sas för det var 
bara vi där

I vår bubbla, där vi sa allt vi saknat

Där mina fingrar möte hans kropp och 
såg allt som inte var helt och lovade 
igen att jag skulle göra allt

Allt för att han skulle få stanna här hos 
mig, hos oss, hos alla som älskar han 
på denna sidan

Att jag skulle försöka fixa allt som var 
trasigt och jag kunde se på honom att 
han var där med sin eld i sina ögon

Och hur han lovade att göra allt 
tillbaka 

För det kan inte vara slut än

Och vi lovade med stilla ord att hoppas 
och tro och att hålla ihop varandra

Tills dagen när vi måste släppa taget.“

Linda Fyhr

Kallelse till SIFK:s årsmöte -21
Lördagen den 20 mars digitalt

Årsmötet kommer att hållas digital 
på grund av coronapandemien som 
med stor sannolikhet kommer att 
begränsa medlemmars möjlighet till 
att resa. Det blir i så fall ett hinder 
för god föreningsdemokrati och vårt 
mål är att så många som möjligt ska 
kunna närvara. Svenska Kennelklub-
ben går också ut med en avrådan 
från att hålla fysiska möten.

Det kommer hållas ett digitalt 
årsmöte på distans enligt SKK:s 
ramar. Regelverket genomgår nu 
en översyn och uppdatering. Vi 
återkommer med mer information 
på hemsidan.

Styrelsen 
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Kul med hund! 

H.stensgård erbjuder just nu 
en unik onlinekurs för dig som 
vill ha ett roligare hundliv. Du 
får roliga övningar, inspiration 
och tips för dig och din hund. 
Perfekt i dessa tider när distans 
är viktigt. 

12 veckor. 6 teman. Just nu för 
endast 850 kr (ord.pris 950kr) 

Anmäl dig via vår hemsida 
https://hstensgard.se/events/
kul-med-hund-onlinekurs/

Linda Fyhr, H.stensgård
tel: 070-344 77 92

RLD N SE VCH Tildras Údi Lendison
Far: LD STKl.LPI  RLD N&F&A SE RALLYCH

Konungsbergets Lendi Askurson
Mor: Tildras Töfradís Fjalarsdottir

Uppfödare: Maria Hübinette
Ägare: Malin Araheimo



Tidningsretur:

SIFK
c/o Hanna Welling
Västängsvägen 78
796 91 Älvdalen       

En riktigt God Jul och Gott  Nytt År !
Tillönskas alla medlemmar

Önskar 
Svenska Isländsk Fårhundklubbens styrelse!

Keilafells Drifa Bjarkidottir Foto: June Hedfors


